[image: image1.jpg]






朝陽科技大學
097學年度第2學期教學大綱
Course Schedule
	當期課號
	2439
	Course Number
	2439

	授課教師
	游麗裡
	instructor
	Yu,Li Li

	中文課名
	老人社會工作
	Course Name
	Social Work for the Aged

	開課單位
	社會工作系(四日)三A
	Department
	

	修習別
	選修
	Required/Elective
	Elective

	學分數
	2
	Credits
	2

	課程目標
	（一）認識老人社會工作整體概念與理論基礎（二）探討老人生態環境與老人社會工作者的角色功能（三）了解國內外老人社會工作的發展及現況（四）習得常見老人問題之處遇。
	Objectives
	(1) knew the old person social work overall concept and the rationale

(2) discuss the old person ecological environment and the old person

society worker's role function (3) understood the domestic and foreign

old people social work the development and present situation (4)

practice the common old person question place to meet

	教材
	1.陳燕禎(96)，老人福利理論與實務-本土的觀點　台北：雙葉

2.梅陳玉嬋.楊培珊(95)，台灣老人社會工作理論與實務 台北:雙葉
	Teaching Materials
	1.Theory and practice of Elderly welfare

2.Foundatoions of Gerontologival Social Work Practice om Taiwan.

	成績評量方式
	1.平時成績(學習態度、出席及課堂討論)25%

2.期中考試35%

3.期末報告40%(書面報告及口頭報告)


	Grading
	1. participation 25% 

2. Midterm Exam 35% 

3. Report and Presentaion 40%

	教師網頁
	

	教學內容
	本課程內容主要說明世界老化現況及老人工作的發展，並進行介紹老人工作的基礎準備，檢視工作者對老人及老化的認知，進而學習各種工作技巧與方法。
	Syllabus
	This course aims to describe the situation of aging in the world and development of social welfare for elders.  It introduces core knowledge for elderly services, the aging population and the aging process.  On the basis of this, it helps students to learn knowledge and skills for elderly services.


尊重智慧財產權，請勿非法影印。

